

中国核心期刊数据库收录期刊  
中国学术期刊光盘版收录期刊

ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S  
第34卷 VOL. 34 第2期 NO. 2

# 华东森林经理

## EAST CHINA FOREST MANAGEMENT

中国 杭州  
HANGZHOU CHINA

# 2020 2

国家林业和草原局华东调查规划设计院  
中国林学会森林经理分会华东地区研究会  
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

ISSN 1004-7743



HUADONG SENLIN JINGLI  
万方数据

# 华东森林经理

第 34 卷 第 2 期  
(季刊 1987 年创刊)

HUADONG SENLIN JINGLI

主管单位:

国家林业和草原局

主办单位:

国家林业和草原局华东调查规划设计院  
中国林学会森林经理分会华东地区研究会  
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍

副 主 编 聂祥永 李文斗

编 辑 朱安明 李文斗

英文译校 唐可平 (兼)

编辑出版 《华东森林经理》编辑部

地 址 浙江省杭州市德胜东路 3311 号

邮 编 310019

电 话 (0571) 81069616

传 真 (0571) 81069612

电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn

网 址 http://HDSL.chinajournal.net.cn

印刷单位 浙江国广彩印有限公司

订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S

国际标准刊号 ISSN 1004-7743

广告经营许可证号 浙工商广字 07106 号

出 版 日 期 2020 年 5 月

定 价 5.00 元

## 目 次

### 森林资源与环境

- 树种天然更新影响因素研究 .....郑云峰 尹准生 唐孝甲 (1)
- 中条山地区木本植物区系特征分析 .....康乐 (5)
- 我国银杏科学研究与认知前沿.....米月颖 胡亚平 于钊妍等 (11)
- 浙江省遂昌县桂洋林场森林资源分析与发展建议.....  
.....郭小华 李成惠 张乃芳等 (15)
- 高等级公路的绿化现状、问题与对策——以杭州市萧山区境内高等级公路绿化建设为例.....金久宏 郑云峰 朱鸿等 (19)
- 安徽省休宁县竹产业增收面临的主要问题与对策.....周燕 (24)
- 红粉佳人早樱扦插繁育技术研究...严德卿 刘汝明 钱亚来等 (27)

### 林业经营管理

- 可变距离样线法在浙闽沿海丘陵单元森林鸟类调查中的应用.....  
.....张小伟 何欢 王柯 (31)
- 浙江省长兴县公益林生态系统服务功能及价值评估.....  
.....孔力方 黄文荧 胡孙田等 (35)
- 浙江省长兴县林场阔叶树造林效果分析评价.....  
.....李春霞 夏云龙 吴国良等 (39)
- 浅析山东省费县省级森林城市建设...王景才 卢卫峰 李明等 (43)
- 利用开发性金融采用 PPP 模式开展国家储备林基地建设研究——以河南省内乡县国家储备林基地建设为例.....孙永涛 (46)
- 遂昌县一村万树示范村创建模式研究...朱相雄 周建革 叶金俊等 (49)
- 浅析自然教育对国有林场转型的影响与对策.....  
.....夏晨晨 姜年春 乔卫阳 (52)
- 击溅侵蚀的危害及应对策略.....庄家尧 周勇 刘超等 (56)

### 自然保护地研究

- 工程项目建设对千岛湖国家森林公园的影响及应对策略.....  
.....田晓晖 严德卿 李国志等 (59)
- 浙江省景宁县望东垵、大仰湖自然保护区蕨类植物区系分析.....  
.....陈莉娟 夏丽敏 朱志柳等 (63)

### “3S” 技术应用

- 基于 Model Builder 的毛刺检测技术研究.....陈欣 郑刚(66)
- 基于 GM(1, 1) 模型的福建省森林资源发展趋势预测.....  
.....赵国华 陈建义 叶楠 (72)

# East China Forest Management

Vol. 34, No. 2

(Quarterly started in 1987)

May, 2020

## Competent organization:

National Forestry and Grassland Administration

## Sponsored by:

East China Inventory and Planning Institute of National Forestry and Grassland Administration

East China Association, Sub-society of Forest Management of Chinese Forestry Society

East China Station, State Science and Technology Information Network for Forestry Inventory and Planning

## Editorial Department of

### East China Forest Management

Chief Editor: He Shizhen

Associate Editor: Nie Xiangyong  
Li Wendou

Editor: Zhu Anming Li Wendou

English Editor: Tang Keping

## Edited & Published by:

Editorial Department of  
East China Forest Management

Address: No.3311 East Desheng Road, Hangzhou, Zhejiang

Post Code: 310019

Tel: (0571) 81069616

Fax: (0571) 81069612

E-mail: HDSL@chinajournal.net.cn

## Homepage:

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

Printing by: Zhejiang Guoguang Color  
Printing Co., Ltd

No: ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

Ad. Licence: No.07106 Zhejiang Industry and business

price: RMB ¥ 5.00

# Contents

## Forest Resources and Environment

- Study on influencing factors of natural regeneration of tree species .....Zheng Yunfeng et al. (1)
- Analysis of the floristic characteristics of woody plants in Zhongtiaoshan area .....Kang Le(5)
- The frontier of scientific research and cognition of *Ginkgo biloba* in China .....Mi Yueying et al. (11)
- Analysis and development suggestions of the forest resources in Guiyang forest farm in Suichang county of Zhejiang province .....Guo Xiaohua et al. (15)
- Status quo, problems and countermeasures of high-grade highway greening ---- Taking the high-grade highway greening in Xiaoshan district of Hangzhou city as an example .....Jin Jiahong et al. (19)
- The main problems and countermeasures of increasing the incomes from bamboo industry in Xiuning county of Anhui province .....Zhou Yan (24)
- Research on cutting and breeding technology of *Cerasus subhirtella* var. *echeveria* pretty in pink .....Yan Deqing et al. (27)

## Forestry Management

- Application of variable distance sampling method in investigation of the forest birds in coastal hilly unit areas of Zhejiang and Fujian provinces .....Zheng Xiaowei et al. (31)
- Assessment of service functions and values for the public welfare forest ecosystems in Changxing county .....Kong Lifang et al. (35)
- Analysis and evaluation of afforestation effects of broadleaf trees in Changxing county forest farm of Zhejiang province .....Li Chunxia et al. (39)
- A brief analysis on the construction of provincial forest city in Feixian of Shandong province .....Wang Jingcai et al. (43)
- Research on the construction of national reserve forest base by using PPP Mode in development finance—Taking the national reserve forest base construction in Neixiang county as an example .....Sun Yongtao (46)
- Study on the model of establishing “One village, ten thousand trees” for demonstration in Suichang county .....Hu Xiangxiang et al. (49)
- Analysis of influences of nature education on transformation of state-owned forest farms and its countermeasures .....Xia Chenchen et al. (52)
- The harm of splash erosion and its countermeasures .....Zhuang Jiayao et al. (56)

## Natural Protected Areas Research

- The influences of engineering project construction on Qiandaohu national forest park and its response strategy .....Tian Xiaohui et al. (59)
- Analysis of fern flora in Wangdongyang and Dayanhu nature reserves of Jingning county .....Chen Lijuan et al. (63)

## 3S Technology Application

- A research on burr detection technology based on ModelBuilder .....Chen Xin et al. (66)
- Forecasting the development trend of forest resources based on GM(1,1) model in Fujian province .....Zhao Guohua et al. (72)